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Samenvatting
• Ook dit keer geldt dat er wat minder aandacht was voor de persco van gisteren aangezien alles gisteren door

de dag heen al in geuren en kleuren is opgeschreven door media

• Media steken het verhaal van gisteren positief in Rutte is optimistischer dan ooit1 Volkskrant Stapsgewijze
terugkeer naar meer nabijheid Trouw OP de weg terug AD Nederland weer verder open RTL

• Maar de voorzichtigheid doorklinkt ook in de duiding van de persco de winstwaarschuwing van Rutte komt

veelvuldig terug Ook benadrukken media dat het ook een grote en spannende stap is waarbij je nooit zeker

weet hoe het uit zal pakken
• Media benadrukken ook dat Rutte zich de kritiek van de laatste persco heeft aangetrokken en was nu heel

precies in wat wel niet mag Kabinet heeft lessen getrokken uit de maatschappelijke onrust door de soms

onduidelijke regels in de publieke ruimte zo ziet Volkskrant het

• Het dashboard komt in alle media terug en wordt positief omschreven als een belangrijk middel om veel

preciezer in kaart te krijgen hoe het ervoor staat Het heeft een signaleringsfunctie en dient als basis voor de

besluitvorming aldus NRC Trouw noemt het de nieuwe toverstaf van het Kabinet De keerzijde komt ook aan

bod het dashboard kan ook een middel zijn om te besluiten versoepelingen terug te draaien FD merkt op dat

voor het eerst de maatregelen niet voor heel Nederland hoeven te gelden en dat regionale verschillen straks

mogelijk zijn Het dashboard kan een belangrijke rol spelen bij die differentiate

• AD schriift dat de meeste mensen die nu nog een coronabesmetting oplopen dat in de grote stad doen veelal

in het westen van het land Zeker de mensen daar moeten dan ook discipline tonen als de regels weer

versoepeld worden waarschuwen epidemiologen Het gaater echt om spannen

• Media voorzien nog veel vragen en onduidelijkheid over de samenkomst van groepen in parken Ook zweelt de

kritiek vanuit de sportscholen aan Vandaag is het kort geding van fitnessketen BigGym tegen de Staat

• Tijdens een webinar van de KNAW uiten virologen kritiek op de versoepelingen Zo zegt Q
versoepelingen van het kabinet zijn leuk ook economisch maar we moeten ons niet rijk rekenen Als we de

boel straks weer helemaal open zetten heb je opnieuw kans op duizenden tienduizenden doden

• Overig coronanieuws dat volop aandacht krijgt Vorige maand vroegen tienduizenden mensen een nieuwe WW

uitkering aan en steeg de werkloosheid flink Het aantal mensen met betaald werk daalde in april met 160 000

naar 8 9 miljoen meldt het CBS Dat is de grootste terugval in een maand tijd sinds 2003 toen het cijfer voor

het eerst per maand werd gemeten

De10 2«

1 Informatiebehoefte

Hoe wordt het incident omschreven welke facts en figures worden benoemd

• Nederlanders zijn door de crisis een stuk minder gaan bewegen Veel mensen werken thuis en hebben in hun

vrije tijd minder buiten de deur te doen Daardoor zijn ze minder in beweging en dat wordt nauwelijks
gecompenseerd door bijvoorbeeld meer te gaan sporten constateert hoogleraar fysiologie Maria Hopman van

het Radboudumc uit eigen onderzoek

2 Waarneembaar gedrag schadebeperking

Wat doen of laten getroffenen en betrokken

Sportscholen dreigen in opstand te komen tegen het kabinet als er niet snel zicht komt op een spoedige

heropening In een brandbrief aan ministej

faillissementengolf als de bedrijven tot 1 September gesloten moeten blijven NL Actief waarschuwt daarbij oor

de eigen achterban Kort gedingen worden voorbereid publiciteit wordt opgezocht ondernemers gaan hun

eigen plan trekken en bereiden schadeclaims voor Groepen bundelen zich en komen in protest schrijft

waarschuwt de brancheorganisatie voor een10 2e
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directed Voor onze achterban geldt dat opening op 1 juni het uitgangspunt is10 2s

Welke emoties waardeoordelen kwalificaties kritiek steun worden gegeven

Uitbreiding IC capaciteit
• Het overgrote deel van de verpleegkundigen die op de intensive care werken denkt dat uitbreiding van de IC

capaciteit naar 1 700 bedden niet realistisch is Dat blijkt uit een enquete van vakorganisatie V VN waaraan

ruim 1 100 IC verpleegkundigen hebben meegedaan Bijna 80 procent maakt zich zorgen over de mogelijke
structurele verhoging van de IC capaciteit vanwege de gevolgen voor de kwaliteit en het tekort aan collega s

De Nederlandse Vereniqinq voor Intensive Care vroeg ook IC artsen naar hun standpunt Volgens voorzitter

is de conclusie dat een opschaling naar 1700 bedden op piekmomenten wel zal moeten Ik

begrijp wat de verpleegkundigen zeggen Structureel is het niet mogelijk op een korte termijn maar we kunnen

ook niet tegen de bevolking zeggen stik er maar in We moet samen nadenken over de beste oplossing zodat

we af en toe snel n^ac LZQQ_badden kunnen

10 2e ■ 10 126

10 2e van de afdeling IC verpleegkundigen van V VN Snel structureel opschalen naar

l UU IC^EecJcIe^ kan met Dan moet je eerst meer IC verpleegkundigen opleiden en dat duurt anderhalf jaar In

april zaten we met dank aan collega s van andere afdelingen die ondersteunende taken uitvoerden kort op

1650 bedden Maar er is een grens aan wat zij ons uit handen kunnen nemen Meer en zwaardere patienten dan

gebruikelijk verplegen trek je een tijdje op adrenaline Maar het is een illusie dat je het maandenlang op deze

manier kan volhouden Het is belangrijk dat we in Nederland het eerlijke verhaal hierover vertellen

10 2e

Hoe wordt er tegen de aankondigingen tijdens de persconferentie aangekeken
Algemene reacties selectie

• Viroloog De versoepelingen van het kabinet zijn leuk ook economisch maar we moeten ons

niet rijk rekenen Als we de boel straks weer helemaal open zetten heb je opnieuw kans op duizenden

10 2e

tienduizenden doden

Erasmus MC zegt dat Nederland staat voor een grote mindsetverandering We komen

uit een cultuur waarin we heel weinig testen Nu moeten we toe naar massaal testen Daar is heel veel voor

nodig En dan het plan dat als je positief test je ook echt in quarantaine gaat Ik kan me voorstellen dat niet

iedereen zich daar zomaar aan gaat houden

LUMC Leiden noemt het gebrek aan geduld bij Nederlanders als grootste risico Je ziet het

geduld slijten Terwijl het duidelijk is dat we de kennisachterstand op het virus niet in een paar maanden in

10 2e I |10 2e

10 2e

halen In dat opzicht hebben we een maatschappelijk probleem Je moet blijven bepleiten dat maatregelen

nodig zijn om risicogroepen veilig te h

kennis over virussen in bredere zin l
■ Voor de toekomst zou het beter zijn om vooraf te investeren in

Regeren is vooruitzien We hebben onderzoeksgeld nodig De

^yjgr te kijken dan T ¥^5T9Wolgende verkiezingen en een plan te maken voor de middellange

^pluit zich hierbij aan Ik heb al jaren geijverd voor een betere pandemic preparedness Ik

10 2e

uitdagingMs
term ijn M^^^^^^
hoop dat w^Tl^e^eren want we gaan in de toekomst meer pandemieen krijgen Niet alleen corona of

grieppandemieen Andere virusfamilies hebben soortgelijke mogelijkheden Dan zit je weer met enorme

economische kosten ziekte en stervenslast Daarom moet je gaan investeren niet een paar miljoen maar een

paar miljard en wereldwijd

jQJXL
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Politiek selectie

• PVV fractieleider Geert Wilders Wat een zwetsverhalen Besmettingen vinden vooral binnen plaats en

nauwelijks buiten Die anderhalve meter samenleving buiten is zwaar overdreven Gooi de terrassen morgen

open Goed voor de horeca en goed voor de mensen

• GL Kamerlid Corinne Ellemeet Rutte Nederlanders best braaf zullen bij besluiten denken als de jongens
dat zo bedacht hebben dan zullen we dat doen Echt de jongens [NB veel vragen over wat Ellemeet

bedoelt ze hoorde Rutte zeggen dat de jongens de maatregelen hebben bedacht ]
over de GGD s die meer gaan bellen Dit zou goed nieuws zijn Persoonlijk

en frequent telefonisch contact is belangrijk om de strategie van testen opsporen en isoleren te laten slagen
Nu nog sneller testen en betere begeleiding van mensen die in isolatie moeten

• PvdA fractieleider Lodewijk Asscher over de GGD s die meer gaan bellen Heel verstandig
• SGP fractieleider Kees van der Staaij Dankbaar dat er ruimte is voor versoepeling Het zou goed zijn als

dit ook verantwoord zichtbaar wordt in meer maatwerk voor kerkdiensten Grootte kerkgebouw moet

meewegen Ook belangrijk dat mensen met beperking echt wat gaan merken van versoepeling voor bijv
familiebezoek

• Onafhankelijk Kamerlid Femke Merel van Kooten In Italiaanse treinen worden o a

mondkapjes handzeep gratis uitgedeeld Daar kan NL een voorbeeld aan nemen Helaas werd de motie van Gr

Krol vKA @partij_toekomst om mondkapjes gratis uit te delen aan OV reizigers nipt verworpen 72 voor 78

tegen Onbegrijpelijk
• D66 Kamerlid

van Corona minister @hugodejonge Maar zijn dashboard met controlelampjes om het virus te volgen is een

• SP Kamerlid Q 10 2e

[ Tot nu vooral gefrontste wenkbrauwen gehad bij alle digitale oplossingen10 2«
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goed idee

• D66 Kamerlid Antje Diertens De minister president @MinPres over Corona Goede persconferentie met een

speciaal woord voor kinderen en jongeren Blij met het gesprek over dat sportscholen wellicht eerder open

mogen dan 1 September Maar blijf waakzaam
• VVD Kamerlid Hayke Veldman Verpleegkundigen verdienen de waardering niet alleen met applaus maar

ook met een stem aan tafel @VVD en @groenlinks roepen morgen in debat regering dan ook op IC

verpleegkundigen te betrekken bij de plannen voor structureel opschalen IC bedden

Bezoekregeling verpleeghuizen en instellingen
• Ouderenbond ANBO is weliswaar blij met de versoepelde coronamaatregelen toch wijst de bond erop dat

voorzichtigheid nog altijd geboden is Directeur bestuurder 1H2I Hj£] Het is heel fijn dat de

bezoekregeling die bij 25 verpleeghuislocaties is gestart goed verloopt Daardoor kunnen er vanaf 25 mei op

meer locaties mensen op bezoek bij hun geliefde in het verpleeghuis Egj^y^^^cnuffel kan helaas nog niet

maar we kunnen in ieder geval weer op bezoek Toch heerst er volgenj
vragen veel ouderen zich af of ze hun kleinkinderen mogen zien en of ze

consistent in het beleid wie wanneer beschermingsmiddelen moet dragen Waarom is dat in het openbaar
vervoer en het bijzonder vervoer bijvoorbeeld verplicht terwijl zorgmedewerkers niet altijd

beschermingsmaterialen hoeven te dragen vraagt ze zich af Wij vinden als ANBO dat het kabinet daar een

duidelijke en consistente lijn in moet trekken die ook begrijpelijk is voor mensen En duidelijker moet

communiceren wat er wel en wat er niet kan Ook vindt de bond het belangrijk om na te denken over hoe

wordt omgegaan met een eventuele tweede golf in het najaar De economie en samenleving nog een keer op

slot zetten is funest

• Volgens seniorenorganisatie KBO PCOB wordt er uitgekeken naar de datum 25 mei Menig

verpleeghuisbewoner en naasten snakken naar deze verruiming De behoefte aan contact uiteraard onder de

juiste veiligheidsvoorwaarden is groot aldus directeur

veiligheidsmaatregelen in acht nemen het blijft per slot van rekening een kwetsbare groep Maar met maatwerk

laten we zien dat het wel degelijk kan We hopen dat er hierna snel nieuwe stappen volgen
• Ieder in op Twitter Meer ruimte voor nabijheid bezoekregeling instellingen gehandicaptenzorg wordt

verruimd belangrijke stap dagbesteding komt weer op gang hiervoor is fel gepleit door @KansPlusNL
@PerSaldo95 @hetLSR § LFBNederland en @Iederin coronamaatregelen

Hog veel onduidelijkheid Zo

TOJassen En het kabinet is niet

10 2a

mogen

10 2e Natuurlijk moeten we alle

Testcapaciteit dashboard

• Politiek verslaggever
de strategie van het kabinet nog eens goed uitlegde Daar was de afgelopen tijd natuurlijk wat duidelijkheid
over toen het aanvankelijk ging over groepsimmuniteit Nu noemde hij de strategie heel duidelijk Hij zei we

willen maximaal controleren en daarvoor zijn die testen die er binnenkort dus meer aan komen heel belangrijk
Laten we nog heel even vooruit kijken naar morgen Want al deze maatregelen en alle voorwaarden hebben nog

steeds natuurlijk grote aevoloen voor de economie

• Politiek verslaggevei
vanaf de maand juni is het de bedoeling dat iedereen in Nederland met klachten getest kan worden Dan

kun je een speciaal telefoonnummer bellen en dan krijg je ook een coronatest Op die manier wil het kabinet

het RIVM eigenlijk in de gaten houden hoe dat in Nederland verloopt het coronavirus en hoe het met die

besmettingen gaat En

• Politiek verslaggeve
land weer van het slot gaat dan moeten we dat virus precies kunnen volgen en dat kan alleen maar via testen

Daarvoor zijn heel erg veel testen nodig en het lijkt erop dat die testen allemaal wel bij elkaar komen

maar het is ook heel erg belangrijk dat mensen die denken dat ze ziek zijn en getest worden ook eigenlijk
binnen een dag een uitslag krijgen Het is echt nog steeds spannend of dat allemaal de komende dagen

gaat lukken [Over het dashboard]
11

Ook daarvoor zou je kunnen zeggen ze hebben nog 10 dagen en er

zijn gewoon nog heel erg veel vragen over hoe zo n dashboard er dan uiteindelijk uit moet komen te zien

Nu gaan we naar een veel ingewikkeldere fase waarin mensen gaan bewegen in regio s op een andere manier

op dagen op een andere manier Misschien reageren mensen ook allemaal op een andere manier En daarvoor

zijn ook de gevolgen weer totaal anders

• Volgens Trouw is het dashboard de nieuwe toverstaf van het Kabinet Dat dashboard is na de intelligente
lockdown en de routekaart het nieuwe toverwoord van het kabinet Zie het als een soort online controlepaneel
waar allerlei coronagerelateerde gegevens worden samengebracht Die informatie weegt mee of aangekondigde
versoepelingen kunnen doorgaan Maar het kan er ook toe leiden dat al doorgevoerde versoepelingen worden

teruggedraaid landelijk of regionaal

10 2» NOS Aan het verhaal van minister De Jonge viel vooral op dat hij

[RTL Zekerheid is er natuurlijk nooit Maar wel voldoende vertrouwen En10 2e

oaan doen met wat minister De Jonge omschreef als een dashboard

Nieuwsuur 1 juni is al over een dag of 10 en het idee was als hetC10 2»

Sport

Sportkoepel NOC NSF is teleurgesteld dat de sportkantines van buitensportaccommodaties nog niet open

mogen De organisatie juicht het daarentegen toe dat het OMT zich gaat buigen over een eerdere openstelling
van binnensportaccommodaties Het is erg jammer dat de sportkantines niet gewoon met de



293687

horecaopenstelling mee kunnen lopen zegt algemeen directeur IfcMtDl

gewend dat wij de voor de horeca geldende regels altijd stipt opvolgen Dat zouden we nu ook hebben gedaan
Dit is vooral wrang omdat deze buitensportaccommodaties al wel weer open zijn en volop kosten maken zonder

dat daar bijvoorbeeld kantine inkomsten tegen over staan Dat het OMT zich er over buigt of de

sportkantines per 1 juli wel weer open mogen geeft perspectief maar de logica waarom de sport een maand zou

moeten wachten ontbreekt De aankondiging dat er advies is gevraagd aan het OTM over een eerdere

openstelling van de binnensportaccommodaties dan per 1 September ziet NOC NSF als een belangrijke stap
We zien vooral de jeugd van Nederland graag weer snel genieten van sport in de talloze

binnensportaccommodaties die Nederland rijk is Dat houdt hen op de been maakt ze weerbaar en draagt veel

bij aan hun gezondheid en sociale welzijn

10 2e We zijn in de sport er aan


